
CACG  16/2/2022

Aprovada per CACG  22/4/2022
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ACORDS PRESOS PER LA COMISSIÓ ACADÈMICA DE CONSELL DE GOVERN

DATA DE LA REUNIÓ: 

.

 

4.  APROVACIÓ, SI ESCAU, DEL CALENDARI DE REUNIONS DE LA CACG

S’acorda aprovar el calendari de reunions de la comissió per l’any 2022 tal com consta a l’annex 2. 

5.  .APROVACIÓ, SI ESCAU, DEL PLA D’ESTUDIS DEL TÍTOL PROPI DE GRADUAT EN DIRECCIÓ I GESTIÓ GASTRONÒMICA I 
CULINÀRIA DEL CENTRE ADSCRIT UNIBA.

S’acorda l’aprovació condicionada a l’aportació d’informes per part de la Facultat d’Economia i Empresa, la Facultat de 
Farmàcia i Ciències de l’Alimentació i el centre adscrit Escola d’Hoteleria i Turisme (CETT).Anex 3 

6.  MODIFICACIÓ DE LA PROGRAMACIÓ DE TÍTOLS DEL CURS 2022-2023

S’acorda informar favorablement i elevar a Consell de Govern, i posterior tramesa, si escau, a Consell Social, la 
modificació de la programació de títols del curs 2022-2023, tal com consta a l’annex4 

7.  .MODIFICACIÓ DE LA PROGRAMACIÓ DE TÍTOLS DEL CURS 2023-2024

S’acorda informar favorablement i elevar a Consell de Govern, i posterior tramesa, si escau, a Consell Social, la 
modificació de la programació de títols del curs 2023-2024, tal com consta a l’annex 5. 

8.a)  Modificació d’itineraris de doble titulació

S’acorda  informar favorablement i elevar a Consell de Govern, i posterior tramesa, si escau, a Consell Social, la 
modificació de la doble titulació dels graus Matemàtiques i Administració i Direcció d’Empreses, tal com consta a l’annex 
6. 

8.b aprovació de plans d’estudis

S’acorda informar favorablement i elevar a Consell de Govern, i posterior tramesa, si escau, a Consell Social, la 
modificació del pla d’estudis de diversos ensenyaments de grau, tal com consta a l’annex 7 

8.c Modificació de plans d’estudis

 S’acorda informar favorablement i elevar a Consell de Govern l’aprovació de la modificació del pla d’estudis de diversos 
ensenyaments de grau, tal com consta a l’annex8. 

8.d) Aprovació de calendaris d’implantació

S’acorda aprovar, per delegació del Consell de Govern en el seu acord de
14 de juliol de 2021, les taules de reconeixement de la titulació de Grau en
Economia tal com consta en el document que s’adjunta com a annex 9 

8.e Aprov_Taula_Reconeixement_Grau

’acorda aprovar, per delegació del Consell de Govern en el seu acord de 14 de juliol de 2021, les taules de 
reconeixement de la titulació de Grau en Economia tal com consta en el document que s’adjunta com a annex 10. 
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8.f)  Aprovació de la normativa de Pràcticum I, Pràcticum II i Treball de Final de Grau de la Facultat de Biologia

S’acorda informar favorablement i elevar a Consell de Govern la normativa de Pràcticum I, Pràcticum II i Treball de Final 
de Grau de la Facultat de Biologia , tal com consta a l’annex 11 

9.a.1 aprovació de memòries de verificació

S’acorda informar favorablement i elevar a Consell de Govern, i posterior tramesa, si escau, a Consell Social, 
l’aprovació de la memòria de verificació del màster Erasmus Mundus de Nanociència i Nanotecnologia, tal com consta a 
l’annex 12. 

9.a.2 Modificació de memòries de verificació

S’acorda informar favorablement i elevar a Consell de Govern, i posterior tramesa,  si escau, a Consell Social, la 
modificació del pla d’estudis del màster en Comunicació  Especialitzada, tal com consta a l’annex 13. 

9.b.1 Aprovació de plans d’estudis

S’acorda informar favorablement i elevar a Consell de Govern, i posterior tramesa, si escau, a Consell Social, 
l´aprovació del pla d’estudis de diversos ensenyaments de màster, tal com consta a l’annex 14. 

9.b.2

S’acorda informar favorablement i elevar a Consell de Govern, i posterior tramesa,  si escau, a Consell Social, la 
modificació del pla d’estudis del màster en Comunicació  Especialitzada, tal com consta a l’annex14. 

9.d) Aprovació de taules de reconeixement

S’acorda aprovar, per delegació del Consell de Govern en el seu acord de14 de juliol de 2021, l’aprovació de les taules 
de reconeixement de la titulació de màster en Comunicació Especialitzada, tal com consta al’annex 16. 
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ACTA DE LA COMISSIÓ ACADÈMICA DEL CONSELL DE GOVERN  
  
Dia 16 de febrer de 2022 
Lloc: Aula Magna de l’Edifici Històric 
Hora: de les 10:00 a les 12:30 hores 

 
ASSISTENTS 

Dra. M. Pilar Delgado Hito, Presidenta  
Dra. Marta Ferrer García, vicerectorat d’Estudiants i Participació  
Dra. Concepció Amat Miralles, vicerectorat de Política Docent  
Dr. Joaquim Cantalozella Planas, facultat de Belles Arts  
Dra. Eulàlia Masana Closa, facultat de Ciències de la Terra   
Dra. Enriqueta Expósito Gómez, facultat de Dret  
Dra. Àngels Franch Masferrer, facultat de Farmàcia i Ciències de l’Alimentació   
Dra. Ana Sofía Moya, Gutiérrez, facultat de Filologia i Comunicació 
Dra. Laura Guitart Tarrés, facultat d’Economia i Empresa  
Dr. Josep Alsina, en substitució de la Dra. Eugènia Arús Leita, facultat d’Educació  
Dra. Ana Sofía Moya Gutiérrez, facultat de Filologia i Comunicació  
Dr. Joan Bertomeu Balagueró, facultat de Física   
Dra. Maria Soler Sala, facultat de Geografia i Història 
Dr. Jordi Marzo Sánchez, facultat de Matemàtiques i Informàtica 
Sra. Marina Salse Rovira, facultat d’Informació i Mitjans Audiovisuals  
Dr. Joan Maria Estrada Masllorens, facultat de Medicina i Ciències de la Salut   
Dra. Maribel Peró Cebollero, facultat de Psicologia  
Dr. Fermín Huarte Larrañaga, facultat de Química  
Sr. Antoni Forès Miravalles, Director de l’Àrea de Suport Academicodocent  
Sra. Dèlia Monfort Gramisel, que actua com a secretària  
  
Convidats:  
  
Dr. Oscar Núñez Burcio, delegat del rector pel programa RIMDA 
Dra. Maria Rosa Buxarrais Estrada, directora adjunta de l’IDP‐ICE 
Dr. Sergi Martínez Rigol, director de l'Àrea d’Internacionalització i Estudiants  
Dr. Pedro F. Marrero González, director del Consell Acadèmic de Ciències de l’Alimentació  
Dr. Óscar Mascarilla Miró, director de l’Agència de Postgrau  
Sra. Marta Roca Fina, Institut de Seguretat Pública de Catalunya  
Dra. Maria José Morera, Campus Docent de Sant Joan de Déu 
Dr. Josep Antoni Pérez Aranda, CETT  
Sr. Jordi Radev, ENTI   
Sr. Jaume Macià, ESCAC i ESCODI  
Dra. Sara Magallón Pendón, ESRP  
Sra. Cati Lecumberri, INEFC 
Sra. Laura Mas, CEI 
Sra. Maria Martínez Iglesias, UNIBA 
Sra. Montserrat Civera, UNIBA 
Sra. Anna Gargallo Burriel, Servei de Planificació Academicodocent  
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EXCUSSA LA SEVA ASSISTÈNCIA:  

Dr. Albert Martínez García, facultat de Biologia  
Dr. Francesc Buscà Donet, delegat del rector per a graus i màsters 
Dra. Ma.  Cristina  Sanz  López,  delegada  del  rector  per  a  la  projecció  del  postgrau  i  la  formació 
permanent 
Sra. Mireia Casas Escribano, Cap Unitat de docència ‐ CRAI  
Sra. Olga Pujolràs, directora de l’Agència de Polítiques i Qualitat 

 
ORDRE DEL DIA: 

 
1. Aprovació, si escau, de les actes de les sessions anteriors  
2. Informe de les Vicerectores  
3. Planificació de la revisió i elaboració de normatives acadèmiques  
4. Aprovació, si escau, del calendari de reunions de la CACG  
5. Aprovació,  si  escau,  del  pla  d’estudis  del  títol  propi  de  graduat  en  Direcció  i  Gestió 

Gastronòmica i Culinària del centre adscrit UNIBA.  
6. Modificació de la programació de títols del curs 2022‐2023  
7. Modificació de la programació de títols del curs 2023‐2024  
8. Ensenyaments oficials de grau:  
1. Modificació d’itineraris de doble titulació  
2. Aprovació  i/o  modificació  de  plans  d’estudis,  taules  de  reconeixement,  calendaris 

d’implantació i/o itineraris d’extinció  
3. Aprovació de la normativa de Pràcticum I, Pràcticum II i Treball de Final de Grau de la Facultat 

de Biologia  
9. Ensenyaments oficials de màster universitari:  
a) Aprovació i/o modificació de memòries de verificació  
b) Aprovació i/o modificació de plans d’estudis, taules de reconeixement, calendaris d’implantació 

i/o itineraris d’extinció  
10. Afers de tràmit  
11. Torn obert de paraules  

 
La presidenta dona la benvinguda als assistents. 

 
1. APROVACIÓ, SI ESCAU, DE LES ACTES DE LES SESSIONS ANTERIORS 

 
S’acorda  aprovar  les  actes  de  les  sessions  ordinària  de  12  de  novembre  i  extraordinària  de  20  de 
desembre de 2021, sense esmenes. 
 
2. INFORME DE LES VICERECTORES 

Les vicerectores comenten els punts a destacar de l’informe que prèviament s’ha publicat en la plana 
web i que s’adjunta a l’acta com annex 1.    

A continuació, s’obre un torn obert de paraules. 
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El representant de la facultat de Química agraeix la bona disposició de l’Àrea acadèmica al diàleg i la 
resposta  que  dona  a  totes  les  consultes.    Vol  fer  una  reflexió  sobre  les  enquestes  d’opinió  de 
l’alumnat i presentar una revisió crítica del mecanisme que es fa servir, ja que ni l’estudiantat, ni el 
professorat s’acaba de creure aquest sistema.  L’alumnat no percep la utilitat de les enquestes i per 
als departaments és només un  indicador, quan en realitat s’haurien de considerar una eina per  la 
millora. 
 
La  representant  de  la  facultat  de Dret  coincideix  que  li  preocupa  el  tema  de  les  enquestes,  els 
estudiants en reben moltes i al final no les responen.  Pregunta si es podrien fer en paper com es feia 
fa temps i demana ser prova pilot, si escau.  Reitera que ningú se les acaba de creure i que cal una 
reflexió profunda.  Sobre l’avaluació del professorat pregunta quin professorat es pot presentar, ja 
que  sembla  que  el  professorat  que  s’ha  incorporat  recentment  a  la UB  provinent  d’universitats 
públiques no ho pot fer, mentre que si provenen de  l’estranger tant d’universitats públiques com 
privades sí que ho poden fer.    
 
La vicerectora de Política Docent respon que s’està treballant per incorporar a tothom, però que el 
professorat ha de provenir de centres universitaris acreditats.  Sobre les enquestes de l’alumnat diu 
que cal treballar perquè arribi tant al professorat com a l’alumnat la importància que tenen.  S’hauria 
de poder tenir feedback de tots els col∙lectius, encara que és més fàcil que el professorat entengui la 
seva rellevància.  
 
Sobre  la  programació  per  al  curs  2023‐24  pregunta  si  davant  el  panorama  incert  hi  haurà  un 
ajornament per a  les titulacions noves o si es manté  la data del mes d’abril, que sembla una mica 
precipitada.  La  vicerectora de Política Acadèmica  i Qualitat  respon que  totes  les universitats del 
sistema català estan treballant per intentar que hi hagi un ajornament. 
 
La  representant  de  l’INEFC  també  fa  una  reflexió  sobre  les  enquestes  i  diu que  els  resultats  de 
participació són molt baixos.  Comenta diferents aspectes com fer algunes accions per motivar els 
estudiants com ara un concurs entre els alumnes que participen per oferir productes de la botiga UB 
o descomptes en la matrícula; estudiar en quin moment es fan les enquestes; quin seria el format 
més adequat si el paper o a través d’una app i quin és el retiment que es fa, ja que els estudiants no 
veuen la seva utilitat.  També comenta que aquest curs han tingut un volum gran d’alumnat que ha 
suspès moltes assignatures en el primer semestre i tenen la sensació que els alumnes que van iniciar 
la universitat el curs passat no saben estudiar, no llegeixen i no prenen apunts i el rendiment és molt 
baix en general. 
 
El  representant  de  l’ENTI  s’hi  suma  a  aquesta  darrera  reflexió  i  comparteix  la  preocupació,    els 
alumnes no prenen apunts i consideren que la diapositiva que es passa és tot el temari. 
 
La representant de la facultat de Farmàcia i Ciències de l’Alimentació també comenta que ha estat 
un  semestre  dolent  en  general,  encara  no  disposen  del  resum  total,  però  la  sensació  és  que  el 
rendiment ha baixat en les assignatures de segon i tercer curs, i en general hi ha un baix interès i poca 
implicació per part de l’alumnat el que genera preocupació en la facultat. 
 
S’hi  sumen  a  aquestes  reflexions  els  representants  de  les  facultats  de  Ciències  de  la  Terra  i 
d’Informació i Mitjans Audiovisuals. 
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El representant del CETT pregunta respecte de la limitació en el reconeixement dels crèdits per als 
estudiants  provinents  de  CFGS  que  estableix  el  RD  822/2021  si  l’aplicació  del  canvi  que  suposa 
respecte de la normativa anterior ha de ser imminent o si hi haurà un període de transició. 
 
El director de l’Àrea de Suport Academicodocent respon que el canvi ha de ser gradual i que hi ha un 
període de quatre anys per a adequar‐se.  Hi haurà instruccions quant a sistema i des de la DGU. 
El representant de la facultat de Física comenta sobre les enquestes que cal creure‐se‐les i explicar‐
ho bé a totes les parts implicades i que no només serveixi per al contracte‐programa.  Sobre el nou 
programa  d’estudiants  ambaixadors  caldria  fer  un  seguiment,  sembla  que  la  retribució  no  és 
adequada. 
 
La vicerectora d’Estudiants i Participació explica que s’està treballant per acabar d’organitzar tot el 
que té a veure amb el Saló de  l’Ensenyament  i hi ha molta feina.   Es revisarà si els crèdits que es 
donen  són  els  adequats, però el que  està  clar  és que no es pot  tornar  a  la  situació  anterior de 
convocatòria de beques de  col∙laboració.   Hi ha d’haver un  canvi de  filosofia, els estudiants han 
d’implicar‐se  i s’ha de comptar amb el voluntariat.   Cal eliminar totes aquelles beques que no són 
formatives. 
 
La representant de la facultat de Dret diu que, d’una banda, es planteja estimular l’estudiantat per 
fer  enquestes,  i de  l’altra,  es  restringeixen  les beques de  col∙laboració que  tindrien  sentit per  a 
orientar els estudiants nous.  També es demana la participació de professorat i d’antics estudiants i, 
en general, costa molt trobar personal per fer aquestes accions de difusió dels ensenyaments, que a 
més, després no surten reflectides en les enquestes que es fa al nou estudiantat quan es pregunta la 
manera com han conegut la facultat.  Caldria repensar el programa. 
 
La vicerectora d’Estudiants i Participació explica que les persones que han de fer les xerrades han de 
pertànyer a la facultat, però de totes maneres es revisarà el programa Ubica’t i les diferents accions. 
La representant de la facultat de Ciències de la Terra pregunta quan s’informarà sobre el contracte‐
programa. 
 
La vicerectora de Política Acadèmica i Qualitat respon que estava previst fer‐ho en aquesta sessió de 
la CACG comptant amb la intervenció de la cap del Gabinet Tècnic del Rectorat, però la Sra. Dolors 
Baena està de baixa i no ha pogut assistir.  No obstant això, s’han recollit totes les propostes que van 
arribar i s’enviarà aviat als centres. 

3. PLANIFICACIÓ DE LA REVISIÓ I ELABORACIÓ DE NORMATIVES ACADÈMIQUES  
 
La presidenta explica que s’han fet tres blocs amb les normatives que cal revisar.   
 
Bloc A, per imperatiu legal del nou RD 822/2021: 

‐ Normativa d’accés, admissió i matrícula a màsters oficials, caldria recollir si els alumnes de 
grau que encara no han finalitzat els seus estudis poden accedir als màsters que així ho 
considerin. 

‐ Normativa de reconeixement i transferència de crèdits, cal definir el percentatge de crèdits 
que es poden reconèixer per la realització d’activitats institucionals i que pot ser entre 6 i 
24 segons el RD 822/2021. 

‐ Normativa de TFG/TFM, cal incloure la defensa pública del TFG, al respecte s’està esperant 
una resposta de sistema.  Es podria debatre si una defensa pública únicament es considera 
defensa davant d’un tribunal o si es poden definir alternatives. 
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‐ Normativa de dobles titulacions, cal fer algun petit ajustament. 
 

Bloc B 
‐ Normativa sobre modalitats de docència, és la primera que caldria abordar. 
‐ Normativa de plans docents. 
‐ Directrius academicodocents. 
‐ Documents d’orientació sobre competències transversals: incorporació d’ODS, perspectiva 

de gènere i competències digitals. 
‐ Bases reguladores dels estudis de grau (090909). 
‐ Normes reguladores dels criteris de programació, verificació i implantació dels estudis de 

màster universitari i dels seus plans d’estudis. 
 

Bloc C 
‐ Normativa de permanència, es va rebre un suggeriment del Consell Social, on després de 

demanar una moratòria en l’aplicació de l’article 3 els darrers cursos es va debatre si seria 
millor eliminar aquest article que  fa  referència als anys en què un estudiant pot estar 
matriculat en una mateixa  titulació.   Per  tant,  cal  revisar aquest aspecte  i decidir  si es 
manté o s’elimina. 

‐ Normativa reguladora dels centres adscrits, cal fer una revisió basada en el Codi de Bones 
Pràctiques elaborat per la DGU i el RD 640/2021. 

‐ Carta de serveis dels centres adscrits. 
 

La representant de l’INEFC pregunta què és la carta de serveis.   
 
La representant del Campus Docent Sant Joan de Déu pregunta també sobre la carta de serveis dels 
centres adscrits i comenta que el conveni d’adscripció actual caduca en un any.  També pregunta pel 
Codi de Bones Pràctiques. 
 
La vicerectora de Política Acadèmica i Qualitat explica que la carta de serveis és un llistat dels serveis 
que la UB ofereix als centres adscrits i que comporten uns honoraris, actualment ja existeix, però no 
de manera reglada, el que es vol és endreçar‐ho  i fixar el preu de cada servei de manera que els 
centres els acceptin o no.  Aquest tema l’està treballant la directora del grup UB i es preveu tenir 
una reunió presencial amb els centres durant el mes de març, com a molt aviat. El Codi de Bones 
Pràctiques és un document que va elaborar la DGU i que recull els aspectes que consideren que un 
centre  adscrit  ha  de  complir.    És  partint  d’aquest  codi  i  del  RD  640/2021  que  s’està  revisant  i 
modificant l’actual normativa. 
 
La representant de la facultat d’Economia i Empresa manifesta els seus dubtes sobre la modificació 
de la normativa de TFG/TFM i considera adequat esperar una resposta comuna com a sistema.  Entén 
que com a defensa pública es podrien acceptar diversos formats, inclús l’opció d’un pòster.  El tema 
que neguiteja més a la facultat és el del nomenament dels tribunals pel gran nombre d’estudiants i 
en conseqüència de treballs, actualment fan defensa davant el tutor.  Pregunta si es contempla com 
a defensa pública  la defensa davant una única persona  i demana que es comuniqui al més aviat 
possible la decisió presa.  
 
La  vicerectora  de  Política  Acadèmica  i  de  Qualitat  respon  que  aquesta  qüestió  encara  s’està 
debatent. 
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La representant de la facultat de Farmàcia i Ciències de l’Alimentació comenta que a la normativa 
d’avaluació actual no hi ha recollit cap aspecte que faci referència a la llengua de la docència i a com 
ha de quedar plasmada en el gr@d, abans hi havia un document molt detallat que caldria recuperar 
i potser annexar a la nova normativa per assegurar la correcta utilització de la llengua. 
 
La  representant  de  la  facultat  de  Ciències  de  la  Terra  pregunta  si  es  canviaran  les  directrius 
academicodocents. 
 
La vicerectora de Política Acadèmica i de Qualitat respon ja s’ha iniciat la revisió i anàlisi de les actuals 
directrius i que aquest procés durarà tot l’any 2022, per tant, per al curs 2022‐23 seran les mateixes 
del curs 2021‐22 tal com ja es van aprovar en la sessió de la CACG del 12 de novembre.  La vicerectora 
de Política Docent afegeix que s’està treballant amb diferents punts de vista i que el resultat final es 
portarà a debat i aprovació pels òrgans de govern de la UB. 
 

 
4. APROVACIÓ, SI ESCAU, DEL CALENDARI DE REUNIONS DE LA CACG  
 
S’acorda aprovar el calendari de reunions de la comissió per l’any 2022 tal com consta a l’annex 2. 

 
5. APROVACIÓ, SI ESCAU, DEL PLA D’ESTUDIS DEL TÍTOL PROPI DE GRADUAT EN DIRECCIÓ I GESTIÓ 

GASTRONÒMICA I CULINÀRIA DEL CENTRE ADSCRIT UNIBA. ‐ 
 

La presidenta de  la CACG explica que el  títol propi que es presenta  té com a objectiu  formar els 
estudiants en el sector de la direcció i la gestió gastronòmica i culinària, que en principi s’aprova com 
a títol propi, però que està previst que sigui un títol oficial.  La documentació referent a aquest títol 
es troba disponible en l’espai de la CACG i a la reunió d’avui hi assisteixen els responsables del títol 
per si hi ha preguntes a respondre. 
 
El representant del CETT comenta que l’accés al document explicatiu del títol no va estar disponible 
fins ahir a la tarda i que, per tant, no han pogut fer una anàlisi profunda ni compartir‐la amb la facultat 
de Farmàcia i Ciències de l’Alimentació, ni amb els responsables de l’Escola Superior d’Agricultura de 
la UPC.  No obstant això, veuen una coincidència de continguts amb el grau de Ciències Culinàries i 
Gastronòmiques, que té dues mencions, una d’elles sobre direcció i gestió.  En el seu parer, la gran 
majoria de  les assignatures coincideixen, pot canviar el nom, però  les diferències de continguts  i 
competències són mínimes.  Proposen que es doni un temps de marge per presentar un document 
proposant canvis per diferenciar ambdós graus, ja que crear competència entre títols de la mateixa 
UB no sembla correcte. 
 
La representant de la facultat de Farmàcia i Ciències de l’Alimentació explica que no han tingut temps 
d’avaluar la proposta i demana també un termini de temps per poder fer la comparativa i veure quina 
és la coincidència existent, perquè és difícil saber els continguts de cada assignatura.  Demana quina 
és la diferència entre un títol propi i un títol oficial. 
 
La vicerectora de Política Docent respon que la diferència és la mateixa que existeix entre els màsters 
propis i els màsters oficials, les titulacions pròpies no s’inscriuen en el RUCT. 
 
La vicerectora de Política Acadèmica i Qualitat detalla que hi ha hagut converses amb un representant 
del CETT i un representant d’UNIBA i s’ha acordat que hi hauria diferències en el nou grau respecte 



  
 

                                            ACTA 241
        Acta aprovada en la CACG  

                                                                                                                                                                                                                                en data 22 d’abril‐ 
 

  7 

del que s’ofereix al CETT i es va acordar que s’acceptaria una coincidència d’entre un 25 i un 30%.  
S’ha fet la comparativa entre els dos títols i sembla que el producte final que s’ha presentat sí que 
acompleix amb aquest tant per cent de coincidència.  Bàsicament, el nou grau s’adreça a la gestió i 
la direcció, amb 118 crèdits orientats a aquests aspectes, a més de 30 crèdits de pràctiques, el que 
suma 150 crèdits en els quals no hi ha coincidència. Comparant els resultats d’aprenentatge  i  les 
competències es creu que els titulats poden tenir una sortida al mercat diferent dels titulats del CETT.  
Tenint en compte les demandes dels representants del CETT i de la facultat de Farmàcia i Ciències de 
l’Alimentació dona una setmana de temps perquè arribin els informes i es pugui modificar la proposta 
de grau presentada per UNIBA. 
 
La representant d’UNIBA explica que s’ha treballat de forma  intensa el pla d’estudis  i que és molt 
diferent del que es va presentar en un inici.  La filosofia de fons és que s’ha fet una comparativa de 
diferents  títols espanyols  i  les matèries s’enfoquen de manera empresarial.   En aquest sentit,  les 
pràctiques constitueixen un valor nuclear i l’estratègia i la digitalització són parts molt importants del 
pla  d’estudis, mentre  que  la  part  de  ciència  com  d’aspectes  culinaris  són  la  base  per  a  l’oferta 
empresarial  i  financera.    S’ha  fet  una  anàlisi  d’ODS  que  també  s’ha  incorporat  al  pla  d’estudis.  
Finalment, el resultat és una oferta formativa diferent no només a la UB sinó a altres propostes de 
tot l’estat.  S’ofereixen a compartir l’anàlisi que ja tenen feta respecte de les diferències amb la resta 
de propostes. 
 
La  representant  de  la  facultat  d’Economia  i  Empresa  diu  que  el  que  fa  que  la  proposta  sigui 
diferenciada de l’oferta del CETT fa que s’apropi als plantejaments del grau d’ADE i, per tant, també 
es revisarà la proposta des de la facultat d’Economia i Empresa i faran arribar les seves valoracions 
abans d’una setmana. 
 
La representant de la facultat de Dret pregunta si l’aprovació dels títols propis l’ha de fer la CACG o 
l’Agència de Postgraus. 
 
El director de l’Àrea de Suport Academicodocent respon que la normativa de referència és de l’any 
1995  i regula els títols de pregrau o graus propis.   Abans de  l’EEES existien més graus propis a  les 
universitats,  estaven  adreçats  a  estudiants  provinents  de  batxillerat  (sense  PAU)  que  cursaven 
titulacions que no tenien  l’oficialitat de  les  llicenciatures.   La CACG ha d’informar del pla d’estudis 
dels estudis de pregrau o grau propi, mentre que  l’Agència de Postgrau aprova  les propostes de 
postgrau o màster propi.  Actualment, no hi ha voluntat acadèmica ni política de fer títols propis de 
grau i per aquest motiu no s’ha revisat la normativa, els títols d’aquestes característiques que ara es 
programen són titulacions pont que es fan mentrestant no s’aproven oficialment. 
 
La vicerectora de Política Acadèmica  i Qualitat conclou que els representants d’UNIBA enviaran el 
document d’anàlisi que es remetrà al CETT  i a  les  facultats d’Economia  i Empresa  i de Farmàcia  i 
Ciències de l’Alimentació i que aquestes hauran de fer arribar els seus informes en el termini d’una 
setmana.  També comenta com a exemple el cas del grau d’Infermeria que s’imparteix en un centre 
propi i també en un centre adscrit. 
 
El representant del CETT explica que a efectes de competència, la diferència rau en el fet que en el 
cas del grau d’Infermeria en el centre propi el preu és públic i en el centre adscrit el preu és privat, 
mentre que en el seu cas, ambdós títols es fan en centres adscrits a preu privat. 
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La representant de la facultat de Farmàcia i Ciències de l’Alimentació comenta que en la darrera CACG 
a la programació prevista per al curs 2023‐24 es va veure aquest títol com a oficial i ara s’ha presentat 
com a títol propi, i que no ha vist on s’explicita que el nou títol sigui per al curs 2022‐23. 
 
La vicerectora de Política Acadèmica i Qualitat diu que s’informa ara del fet que serà per al curs 2022‐
23 i proposa fer una aprovació condicionada a la revisió dels informes que arribin. 

 
S’acorda  l’aprovació  condicionada  a  l’aportació  d’informes  per  part  de  la  Facultat  d’Economia  i 
Empresa,  la Facultat de Farmàcia  i Ciències de  l’Alimentació  i el centre adscrit Escola d’Hoteleria  i 
Turisme (CETT). S’adjunta la proposta en l’annex3 
 
6. MODIFICACIÓ DE LA PROGRAMACIÓ DE TÍTOLS DEL CURS 2022‐2023  
 

El director de  l’Àrea de Suport Academicodocent explica que els canvis en  la programació del curs 
2022‐23 venent donats per  l’arribada dels  informes d’AQU, en què per primera vegada a  la UB s’ha 
rebut un informe desfavorable, el que vol dir que l’escenari en què ens hem mogut els darrers anys 
està canviant.  En aquest sentit, es retira de la programació el MU en Mitjans, Comunicació i Diversitats.  
També es  retira el MU en Gestió d’Emergències Extra hospitalàries que, després de parlar amb el 
centre s’ha decidit ajornar‐lo.  En el MU en Biomedical Data Science es canvia el nom per adequar‐lo 
al que s’ha posat en la memòria de verificació. 
 
S’inicia la supressió de la titulació interuniversitària del Grau en Gestió d’Administració Pública. 
 
S’acorda informar favorablement i elevar a Consell de Govern, i posterior tramesa, si escau, a Consell 
Social, la modificació de la programació de títols del curs 2022‐2023, tal com consta a l’annex 4. 
 
7. MODIFICACIÓ DE LA PROGRAMACIÓ DE TÍTOLS DEL CURS 2023‐2024  

 
El director de  l’Àrea de Suport Academicodocent explica que els canvis en  la programació del curs 
2023‐24 són el canvi de nom del títol d’UNIBA que passa a ser Grau en Direcció i Gestió Gastronòmica 
i Culinària, i l’ajornament per aquest curs del MU en Gestió d’Emergències Extra hospitalàries. 
 
El representant del CETT comenta que suposava que l’aprovació del grau d’UNIBA estaria condicionada 
també com el títol propi a l’informe que han d’elaborar conjuntament amb les facultats. 
 
La  vicerectora  de  Política  Acadèmica  i  Qualitat  respon  que  aquesta  aprovació  continua  estant 
condicionada, tal com ja diu a les observacions i que l’únic canvi és la denominació. 
 
La representant de  la facultat de Geografia  i Història vol agrair tant  l’aprovació de  la doble titulació 
com del nou grau de Geografia. 
 
S’acorda informar favorablement i elevar a Consell de Govern, i posterior tramesa, si escau, a Consell 

Social, la modificació de la programació de títols del curs 2023‐2024, tal com consta a l’annex 5. 

8. ENSENYAMENTS OFICIALS DE GRAU 
 

a) Modificació d’itineraris de doble titulació 
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S’acorda  informar favorablement i elevar a Consell de Govern, i posterior tramesa, si escau, a 
Consell  Social,  la modificació de  la doble  titulació dels  graus Matemàtiques  i Administració  i 
Direcció d’Empreses, tal com consta a l’annex 6. 
 

b)Aprovació de  plans d’estudis 
 
S’acorda informar favorablement i elevar a Consell de Govern, i posterior tramesa, si escau, a 
Consell Social, la modificació del pla d’estudis de diversos ensenyaments de grau, tal com consta 
a l’annex 7 

b)Modificació de plans d’estudis  
’S’acorda informar favorablement i elevar a Consell de Govern, i posterior tramesa, si 
escau, a Consell Social, la modificació del pla d’estudis de diversos ensenyaments de 
grau, tal com consta a l’annex 8 
 
C) Aprovació de calendaris d’implantació 
S’acorda aprovar, per delegació del Consell de Govern en el seu acord de 
14 de juliol de 2021, el calendari d’implantació del Grau en Economia, tal 
5. com consta en el document que s’adjunta com a annex.9 

d ) Aprovació de taules de reconeixement 
S’acorda aprovar, per delegació del Consell de Govern en el seu acord de 
14 de juliol de 2021, les taules de reconeixement de la titulació de Grau en 

Economia tal com consta en el document que s’adjunta com a annex 10. 

d) Aprovació de la normativa de Pràcticum I, Pràcticum II i Treball de Final de Grau de la Facultat 
de Biologia  

S’acorda  informar  favorablement  i  elevar  a  Consell  de Govern  la  normativa  de  Pràcticum  I, 
Pràcticum II i Treball de Final de Grau de la Facultat de Biologia , tal com consta a l’annex 11 

 

 
a) ENSENYAMENTS OFICIALS MÀSTER:  

 
a) Aprovació i/o modificació de memòries de verificació 

a.1) aprovació de memòries de verificació 
 
 S’acorda  informar favorablement  i elevar a Consell de Govern,  i posterior tramesa, si escau, a 
Consell  Social,  l’aprovació  de  la  memòria  de  verificació  del  màster  Erasmus  Mundus  de 
Nanociència i Nanotecnologia, tal com consta a l’annex 12. 
 
a.2) Modificació de memòries de verificació  
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S’acorda aprovar, i elevar a Consell de Govern, i posterior tramesa, si escau, a Consell Social, la 
modificació de les memòries de verificació de diversos ensenyaments de màster, tal com consta 
a l’annex 13. 

 
b) Aprovació  i/o  modificació  de  plans  d’estudis,  taules  de  reconeixement,  calendaris 

d’implantació i/o itineraris d’extinció  

b.1) Aprovació de plans d’estudis 
S’acorda  informar  favorablement  i elevar a Consell de Govern,  i posterior  tramesa, si escau, a 
Consell Social, l´aprovació del pla d’estudis de diversos ensenyaments de màster, tal com consta 
a l’annex 13. 

 
b.2) Modificació de plans d’estudis 
 
S’acorda informar favorablement i elevar a Consell de Govern, i posterior tramesa,  si escau, a 
Consell Social,  la modificació del pla d’estudis del màster en Comunicació   Especialitzada, tal 
com consta a l’annex 14. 
b.3Aprovació de taules de reconeixement 
 
S’acorda aprovar, per delegació del Consell de Govern en el seu acord de14 de juliol de 2021, 
l’aprovació de les taules de reconeixement de la titulació de màster en Comunicació 
Especialitzada, tal com consta al’annex 15. 
b.3Aprovació Itinerari_Extincio 
 
S’acorda aprovar, per delegació del Consell de Govern en el seu acord de14 de juliol de 2021, 
l’aprovació de l’itinerari d’extinció  de la titulació de màster en Comunicació Especialitzada, tal 
com consta ala annex 16. 
 

9. AFERS DE TRÀMIT 
 

La presidenta cedeix la paraula a la Cap de Servei Acadèmica, qui explica que cal fer una esmena al 
calendari acadèmic per  incloure com a festa  local a Barcelona el dia 26 de setembre de 2022.   La 
publicació de l’ordre per la qual s’estableix el calendari de festes locals a Catalunya per a l’any 2022 
va ser el 3 de desembre de 2021, quan ja s’havia aprovat el calendari acadèmic. 

 
10. TORN OBERT DE PARAULES 

El  representant  de  la  facultat  de  Química  diu  que  han  rebut  una  proposta  per  a  incloure  una 

assignatura optativa d’Emprenedoria que ha arribat directament del vicerectorat d’Emprenedoria, 

Innovació i Transferència.  En aquest sentit, el sorprèn que es generin assignatures transversals que 

es consideren interessants, que afecten a totes les facultats, però que no es debaten en l’àmbit de la 

CACG. 

La vicerectora de Política Acadèmica i Qualitat diu que aquest tema va sorgir com a prova pilot del 

vicerectorat  d’Emprenedoria,  Innovació  i  Transferència,  que  s’han  fet  diferents  contactes  i  que 

s’adscriurà  al  grau  d’ADE.    Dins  d’aquesta  prova  pilot  també  es  van  crear  una  assignatura  a 

Biomedicina i  una altra sobre Perspectiva de Gènere, Ciència i Tecnologia. 
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El representant de la facultat de Física diu que l’assignatura sobre Perspectiva de Gènere, Ciència i 

Tecnologia  va  sorgir  a  iniciativa  d’una  professora  de  la  facultat,  dins  de  la  comissió  d’Igualtat.  

Pregunta a  la pràctica,  com  s’ha de  fer per  incloure‐la  com a  assignatura optativa,  ja que al pla 

d’estudis  no  hi  ha  lloc  per  encabir‐la.    Vist  el  que  regula  el  nou  decret  sobre  la  possibilitat 

d’incrementar el reconeixement acadèmic fins a un 10% dels crèdits de  la titulació, pregunta si té 

sentit incloure aquestes optatives en aquest reconeixement. 

La  vicerectora  de  Política Acadèmica  i Qualitat  respon  que  és  una  acció  política  emmarcada  en 

diferents vicerectorats que encara cal treballar.  Opina que ha d’estar inclosa en el pla d’estudis atès 

que inclou competències transversals, i d’altra banda, pot arribar a més estudiants si s’inclou en el 

pla d’estudis que  si està dins del  reconeixement.    Si  l’assignatura no encaixa dins de  les actuals 

matèries del pla d’estudis,  aquest  és un  tema que  caldrà  treballar.    En  els  pròxims quatre  anys 

s’hauran de modificar  tots  els  graus  i potser  caldrà  replantejar‐se  algunes qüestions.   Qualsevol 

proposta de noves assignatures transversals que arribi al vicerectorat, s’acceptarà  i potser és una 

qüestió que caldria abordar en la pròxima sessió de la CACG. 

La  representant  de  la  facultat  d’Economia  i  Empresa  explica  que  l’assignatura  de  Creativitat, 

Innovació  i  Emprenedoria  s’adscriurà  a  ADE  perquè  va  arribar  la  proposta  del  vicerectorat 

d’Emprenedoria,  Innovació  i  Transferència.   Des  de  la  facultat  es  va manifestar que no  hi havia 

inconvenient en incloure‐la, però que el professorat hauria de ser de la facultat, l’adscripció es va fer 

per donar facilitats, però caldria revisar si pot estar en una altra facultat.  Considera que seria molt 

bo que el tema es tractés de forma conjunta i entre tots els ensenyaments afectats. 

El representant de la facultat de Química diu que la proposta sembla molt bona, però el que sobta és 

la manera com s’ha presentat a les facultats.  De fet, ja existia una assignatura amb una denominació 

similar en l’ensenyament al qual es demanava adscriure l’assignatura. 

La presidenta diu que espera que les facultats li facin arribar propostes d’optatives transversals per 

debatre‐les a les sessions de CACG.  

A les 12:30 hores finalitza la reunió. 
 
 
 
La Secretària,                   Vist‐i‐Plau          
                                   La Presidenta 
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